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Vážení spoluobčané!
Než se pustíme do jednotlivých témat našeho poněkud netradičně pojatého volebního programu,-

dovolte mi poděkovat Vám všem za příznivé a pozitivní reakce na náš červnový informační materiál, 
týkající se problematiky nové dálnice. Velice si toho vážíme. Elektronickou podobu tohoto materiálu 
najdete na našich webových stránkách.

Rovněž mi dovolte na úvod věnovat pár slov tomu, kdo jsme, co chceme a proč to vlastně děláme.

Kdo tedy jsme?
Jsme jedni z Vás, dlouholetí občané obce Těrlicko, lidé bez politické minulosti a lidé, kteří mají chuť, odhodlání a podobné 

názory na dění v obci a rádi by přidali ruku k dílu, aby se nám všem v obci žilo dobře a především, aby obec a zastupitelé 
pracovali ve prospěch všech Těrličanů. Naši kandidáti se prezentují na předposlední straně tohoto programu.

Co chceme?
Chceme to, co většina z Vás. Klidnou a bezstarostnou obec, která se rozvíjí tak, aby i naše děti a vnoučata chtěli v této obci 

žít, aby se nám naše Těrlicko nezměnilo tak, jak to ukazuje obrázek na titulní straně. To nastane, pokud nedojde k odbornému 
přehodnocení současného územního plánu obce. Právě nyní, v nadcházejících volbách, budeme všichni rozhodovat o tom, 
kudy se naše obec vydá. Zvolíme si cestu „utajených“ developerských projektů a nekontrolovaného růstu, podporovaných 
stávajícím vedením obce, nebo budeme volit takový rozvoj obce, který bude chránit naše Těrlicko před nevhodnými projek-
ty? Za posledních 12 let bylo zastupiteli schváleno pět změn územního plánu, všechny tyto změny však nahrávají neúměrné 
zástavbě obce a devastaci jedinečné krajiny. My tyto plány nechceme. Těrlicko si zaslouží lepší budoucnost – my všichni si ji 
zasloužíme. 

A proč to děláme?
Jednoduše proto, protože si velmi dobře uvědomujeme, že právě nyní se rozhoduje o tom, jakým směrem se Těrlicko 

posune. Pokud by nebyly přehodnoceny některé plánované akce a developerské projekty, reálně by hrozilo, že bude naše 
Těrlicko skutečně vypadat tak, jak to vykresluje titulní obrázek. A to nechceme. Chceme vrátit do obce slušnost a otevřenost, 
nechceme nic tajit a vše chceme řešit jak s odborníky v jednotlivých oborech (včetně krajinářského architekta), tak především 
s Vámi občany. Abyste měli možnost se vyjádřit, protože na Vašem názoru nám záleží. Budeme Vám naslouchat a brát Vaše 
připomínky a náměty vážně. Věříme, že jedině tak se předejde konfliktním situacím a najde se nejlepší řešení. 

Pokud budeme všichni předem vědět, co se v obci chystá a budeme mít možnost se k tomu svobodně vyjádřit, pak věříme, 
že většina z nás bude spokojena. Předejde se situacím typu „proč nám to nikdo neřekl“ nebo „kdybych to byl býval věděl“. 
To je cesta, jak udržitelně rozvíjet naši obec ke spokojenosti všech občanů. Výstavba soukromých skladovacích hal nebo 
povolování developerských projektů na výstavbu satelitního bydlení jsou jen některá z témat, která je nezbytné diskutovat 
s  občany a odborníky. Zeptejte se sami sebe, jestli jste byli dostatečně informováni „naším“ zastupitelstvem o výstavbě 
obří skladovací haly nábytku nebo o přípravě developerských projektů na Kostelci, v Hradišti a v dalších částech naší obce. 
My říkáme jednoznačné Ne všem projektům, které by nenávratně poškodily naši obec. Ještě je čas naše Těrlicko uchránit. 
Je to jen na nás a na Vás.

Ing. David Biegun

Jak se změní vzhled Těrlicka v příštích deseti letech?
 Nejde o to budoucí proces zástavby úplně zastavit, ale přiměřeně řídit. Udržet vývoj zástavby v čase, nepřipustit pokul-

hávání veřejné infrastruktury, udržet rozvoj všestranný, umožňující kvalitní bydlení, slušnou dopravu a přiměřené možnosti 
trávení volného času. Rizika překotného vývoje jsou opravdu velká, tlaky developerů (investorů, kteří investují do výstavby 
nemovitostí určených k dalšímu prodeji) a různých zájmových skupin nemalé. Obec se musí přiměřeně rozvíjet, a to nejde 
bez regulace a podmínek - především s většími investory je třeba tvrdě vyjednávat o tom, jak bude jejich projekt vypadat a jak 
finančně přispějí na realizaci jiných projektů prospěšných pro obec (např. dětská hřiště, pásy zeleně, aleje stromů, pěší stezky 
atd.). Razantně je třeba hájit zájmy občanů také při jednáních s krajem a státem.

 Dle platných Zásad územního rozvoje Moravskoslezského kraje (ZÚR MSK) je území Těrlicka zařazeno do specifické 
krajiny Beskydského podhůří F-06 Třinec-Těšín. Spolu s obcemi Chotěbuz, Albrechtice a Soběšovice tvoří Těrlicko severní 
hranici tohoto území. Pro tuto krajinu se zvláštním charakterem slezské zástavby (urbanistický fenomén ČR!) jsou stanoveny 
tyto dvě základní podmínky:

a)  Zachovat stávající strukturu venkovského osídlení s převahou malých sídel a rozptýlené zástavby. Omezit rostoucí ploš-
ný rozsah nové obytné zástavby u venkovských sídel a zahušťování rozptýlené zástavby.

b)  Při vymezování nových zastavitelných území postupovat citlivě s ohledem na ochranu nezastavěného území, respektovat 
pohledový obraz, dochované krajinné struktury a ostatní hodnoty této specifické krajiny.
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2. Udržitelný rozvoj obce – územní plán

Toto 
je také 
slezská 
zástavba?

V  naší obci je zástavba silně zahuštěna už v  současné době (konstatováno v  Důvodové zprávě k  letošní Změně 
č. 5 Územního plánu Těrlicko), zejména v severozápadní části obce. Nelze proto navrhovat v Územním plánu obce nové plochy 
pro výstavbu, které způsobí další zahuštění stávající zástavby a tvářit se přitom, že neporušujeme ZÚR MSK. Nadměrným 
zahušťováním zástavby totiž nezaměnitelnost této krajiny zaniká. Také strategický dokument s celostátní působností „Poli-
tika architektury a stavební kultury ČR“, schválený vládou ČR v roce 2015 naprosto jasně říká: „Při návrhu územních plánů 
využít především rezervy v  rámci zastavěného území (zejména přestavbové plochy) a omezit rozrůstání sídel do krajiny 
a zábory zemědělské půdy“. A jak se k tomuto úkolu staví Těrlicko? V územním plánu byly vyčleněny zastavitelné plochy 
186 hektarů (z toho 100 ha v Horním Těrlicku, 63 ha v Hradišti a 23 ha v Dolním Těrlicku). A plochy přestavby? Mizerných 
0,34 ha. Přitom podle výpočtu urbanistické kalkulačky URBANKA (nástroj pro výpočet rozvojových ploch pro bydlení) je po-
třeba pouze 44 hektary. Přesně to pojmenovává odbor územního rozvoje Magistrátu města Havířova (naše nadřazená obec 
s rozšířenou působností): „narušení tradiční struktury obce vzhledem k předimenzování zastavitelných ploch pro bydlení“ 
nebo chcete-li odborně: „suburbanizační devastace krajiny“.

K jakékoliv parcelaci na území obce se proto musí přistupovat velmi citlivě – dbát jak na propojení do stávající zástavby, 
tak i zapojení do okolní krajiny. Nesmí se opakovat chyby minulých let. Nechceme být satelitem Havířova (ten již nepatří do 
Beskydského podhůří, ale do Ostravské pánve), chceme zachovat vesnický charakter naší obce, chceme zachovat její jedi-
nečnost.



Je potřeba usměrňovat počet obyvatel v obci a nepřipustit živelnou podobu nové výstavby. V platném Územním plánu 
obce Těrlicko bylo prognózováno, že počet obyvatel se zvýši ze 4.200 v roce 2008 na 4.480 v roce 2025. Jaká je skutečnost? 
Již 4.707 obyvatel na konci roku 2021! Zatímco v období od roku 2008 do roku 2021 počet obyvatel v okrese Karviná klesl 
o 12%, v Těrlicku za stejné období o 12% vzrostl. Migrace z Havířova, z Karviné a z Orlové je na trvalém vzestupu. Přitom naše 
obecní čistírna odpadních vod z roku 1996 je projektována pro 3700 obyvatel. Jak dlouho bude ještě stačit? A jak dlouho bude 
stačit kapacita mateřských a základních škol? Investiční náklady na zvýšení kapacity základní školy se dnes pohybují kolem 
1,5 miliónů korun na jednoho žáka – devět tříd po dvaceti dětech by si vyžádalo minimálně 270 miliónů korun. 

 Také bychom chtěli ve spolupráci s občany a mysliveckým sdružením vybrat 10 nejhodnotnějších (nejstarších) stromů 
v obci, udělat jejich dendrologické hodnocení a přiblížit je veřejnosti, například formou vyznačení nových turistických tras pro 
pěší včetně instalace odpočinkových laviček. V naší obci máme od roku 1990 jen jeden Památný strom (v sousedních menších 
Albrechticích sedm), a sice lípu v poli u Farských lipek. 

Všimli jste si někdy, jak málo květin máme v našem Těrlicku na veřejných prostranstvích včetně našeho náměstí? Proč 
nemáme jako jiné obce například květinové věže nebo závěsné květníky plné pestrobarevných květin? Možná by jeden ze 
zaměstnanců Obecních služeb mohl být zahradníkem, alespoň na částečný úvazek.

Nelze se zaměřit pouze na stavby a parkoviště, ale také 
na zeleň (jedna připravovaná zelená střecha na kulturním 
domě nebo jedna nová lípa Na Vyhlídce je opravdu trochu 
málo). Krajina F-06 klade důraz i na posílení prvků neles-
ní rozptýlené zeleně – alejí a břehových porostů. Je proto 
třeba zabránit zbytečnému kácení posledních alejí, které 
nám ještě v obci zbyly a naopak vysazovat nové (např. podél 
Žermanické ulice, jedné z nejstarších cest na území obce – 
vždy po konzultaci s krajinářským architektem). Aleje totiž 
plní významnou funkci větrolamů a zabraňují vysychání polí. 
Do výsadeb stromů bychom rádi zapojili naše občany včetně 
školní mládeže. Byla by to zároveň jedna z forem, jak roz-
proudit komunitní život v obci.

Celková výměra naší obce je 2.465 ha (1.182 ha Horní 
Těrlicko, 781 ha Hradiště, 502 ha Dolní Těrlicko), z toho 37% 
připadá na ornou půdu (905 ha), 19% na lesy (471 ha), 13% 
na trvalé trávní porosty (331 ha), 13% na vodní plochy (320 
ha). Zbylých 18% (438 ha) tvoří zastavěné plochy, zahrady 
a ostatní plochy. Velice cenné je to, že 10% celkové rozlo-
hy obce (247 ha) tvoří plochy a koridory územního systému 
ekologické stability – regionální biocentra a biokoridory. 
Zatím, než se začne stavět nová dálnice. Proč ale nemáme 
v obci ani jednu přírodní památku? Na sousední řece Luči-
ně jsou čtyři (!) – Žermanický lom (4ha), Stará řeka (2ha), 
Meandry Lučiny (41ha) a Mokřad u Rondelu (15ha). Na naší 
Stonávce ani jedna. Přitom ještě do roku 2016 jsme měli 
jednu evropsky významnou lokalitu: Lokalita Stonávka – 
nádrž Halama (kód NATURA CZ0813471), která však byla 
Nařízením vlády č. 73/2016 Sb. zrušena. Ví někdo v Těrlicku 
proč? Vzhledem k uvedeným skutečnostem budeme podpo-
rovat po vzoru okolních obcí zřízení oblastí s vyšší formou 
ochrany přírody. Kaštanová alej na Kostelci – ubráníme ji?

Všechny významnější projekty a stavby v obci 
musí být veřejně projednávány, pokud možno za 
účasti projektantů a architektů. Na toto veřejné 
projednání projektů budou občané s dostatečným 
předstihem zváni. 

Odstrašujícím příkladem už bohužel navždy 
zůstane stavba obří skladové haly o rozměrech 
165x56x9 metrů, kde v  územním rozhodnutí ze 
dne 20.11.2019 náš těrlický Stavební úřad v odů-
vodnění na straně 5 píše: „Vzhledem k tomu, že 
stavebnímu úřadu jsou dobře známy poměry 
v  území a žádost poskytuje dostatečný podklad 
pro posouzení záměru, tak podle §87 odst. 1 sta-
vebního zákona upustil od veřejného ústního 
jednání“. 

Přitom našemu Stavebnímu úřadu vůbec ne-
vadilo, že minimálně ve dvou bodech je tato stav-
ba v  rozporu s  platným Územním plánem obce 
– z hlediska výšky zástavby a z hlediska harmo-
nického měřítka v krajině. 

V „sólové jízdě“ bez občanů pokračoval náš 
vlastní Stavební úřad i ve stavebním povolení ze 
dne 31.5.2021, když na straně 7 konstatoval: „Při-
pomínky veřejnosti nebyly v řízení uplatněny“. 

Vrchol arogance a pohrdání.

A samotná realizace stavby? 

Na čtyřech hektarech orné půdy... Územní plán: nová zástavba nesmí převyšovat okolní zástavbu

Z Listů Těrlicka č. 7/2022 (strana 2) jsme se dozvěděli, že po dvanácti letech přípravy má obec všechna potřebná povolení 
pro stavbu cyklostezky kolem Těrlické přehrady. Na přiložené fotografii je hromada spisové dokumentace. A tím informo-
vanost občanů končí. Dne 18.7.2022 schválilo Zastupitelstvo obce uzavření Dohody s Ministerstvem financí ČR, které stavbu 
s předpokládanými celkovými náklady ve výši 342 mil. Kč bude financovat. Takže žádná stavba malého rozsahu. Proč nepro-
běhlo žádné veřejné projednání projektu nebo beseda s občany, když projektantem stavby je navíc téměř místní firma AWT 
REKULTIVACE a.s., Rychvald? Proč se nemůžou občané seznámit s trasou cyklostezky a dozvědět se například, ve kterých 
úsecích se bude stavět pouze cyklostezka (s použitím i pro pěší) a ve kterých úsecích bude komfortní varianta cyklostezka + 
samostatný chodník? Přitom se zahájením stavby se počítá už příští rok! Nepřipomíná vám to náhodou situaci kolem výstavby 
nové dálnice a těrlického tunelu?

Harmonické měřítko dle územního plánu v praxi: 165x56x9 metrů

Parcelace na těrlický způsob: šest stavebních parcel uprostřed lánu pšenice



Transparentní hospodaření u investičních akcí si představujeme tak, že občané budou informováni nejen o tom, co se 
v obci postavilo, ale také kolik prostředků bylo na akci vynaloženo (s rozdělením na obecní rozpočet a dotace) a kdo danou 
stavbu realizoval. K tomu se připojí malá fotografie a všem bude vše jasné. Například: Dětské hřiště pod kulturním domem 
v Horním Těrlicku. Fotografii prezentuje náš pan starosta na titulní straně Listů Těrlicka 8/2022, z reklamního poutače na 
oplocení hřiště se můžeme dozvědět, že zhotovitelem je Bolf INnovation s.r.o. (místní těrlická firma). Chybí však informova-
nost občanů o ceně: 2,17 mil. Kč dle smlouvy schválené Radou obce dne 14.2.2022.

Na webových stránkách obecního úřadu bude složka s názvem Projekty, která bude dále dělena na projekty připravované, 
projekty ve výstavbě, projekty realizované, projekty privátní a developerské (ano, i o těch musí být občané včas informováni!) 
a projekty neinvestiční. 

Připravíme také zásobník projektů, a to na základě anketního a dotazníkového šetření. O dalším směřování obce ne-
může rozhodovat pouze starosta nebo Rada, je to záležitost všech občanů. Proto budeme organizovat dotazníková šetření 
(v digitální podobě, ale také formou tištěných dotazníků), abychom zapojili do rozhodování o vývoji obce co největší počet 
našich občanů. Je třeba přehodnotit stávající „utajené plány“ současného vedení obce, zapojit občany do jejich nové podoby 
a využít připomínky a náměty občanů již ve fázi přípravy jednotlivých projektů. Projekty ze zásobníku budou postupně reali-
zovány dle finančních možností obce. 

Obdobně přehledná musí být také oblast poskytování dotací na podporu aktivit v oblasti kultury, sportu a volného času. 
Obecní úřad zveřejní výzvu, na základě které všichni zájemci předloží své žádosti. Hodnotitelská komise tyto žádosti posoudí 
a připraví návrh na přidělení dotací. Po jejich schválení bude zveřejněn přehled všech žádostí i všech přidělených dotací dle 
jednotlivých příjemců.

Pro maximální otevřenost při vynakládání obecních, tedy našich společných finančních prostředků nestačí jako dosud 
uvádět na webových stránkách obce čerpání rozpočtu podle kapitol, které většině občanů bez ekonomického vzdělání nic 
neříkají. Proč by občané neměli mít možnost dozvědět se, kolik obec zaplatila například za vystoupení Leony Machálkové na 
Těrlickém slunku? Proto chceme tuto otevřenost posílit pravidelným měsíčním zveřejňováním všech obecních výdajů přesa-
hujících částku 10.000,- Kč, a to zpětně od ledna 2022.

Do mapového portálu na webových stránkách obce doplníme mapu, na které bude majetek obce. Aby se každý občan 
mohl jednoduše podívat, které komunikace, pozemky a nemovitosti jsou obecním majetkem.

Za naprosto samozřejmé považujeme to, že na webových stránkách obce budou ve složce s názvem Zastupitelstvo k dis-
pozici občanům videozáznamy ze zasedání Zastupitelstva. Aby se každý občan mohl kdykoliv zpětně podívat, jak jim zvolení 
zastupitelé hlasovali nebo jaké zaujali stanovisko k projednávané tématice. 

Je třeba zastavit další zadlužování obce.  Do 30.6.2025 musí naše obec splatit úvěr ve výši 30 mil. Kč na výstavbu spor-
tovní haly a do 20.12.2038 úvěr ve výši 90 mil. Kč na výstavbu kanalizace v Hradišti (pokud to vůbec bude stačit na dokončení 
akce). K 31.12.2021byla z tohoto úvěru vyčerpána částka 17 mil. Kč, při dalším čerpání úvěru však obec přestane plnit kritéria 
pro zdravé a udržitelné finance dle §17 Zákona o rozpočtové odpovědnosti. Tento zákon nařizuje obcím hospodařit takovým 
způsobem, aby výše dluhu obce nepřesáhla 60% průměru jejich příjmů za poslední čtyři roky. Naše obec měla průměrný 
roční příjem za léta 2018-2021 ve výši 96 mil. Kč (což je cca 20 tisíc na jednoho občana), z toho 60% představuje dluhovou 
hranici pro zdravé a udržitelné finance ve výši necelých 58 mil. Kč. Již k 31.12.2021 jsme se s objemem úvěrů 52 mil. Kč 
přiblížili k této hranici „na dostřel“. A co se stane, když bude letos tato hranice překročena? Obec bude mít povinnost každo-
ročně splácet dluhy alespoň ve výši 5% z rozdílu mezi výši dluhu a dluhovou hranicí. Pokud tak neučiní, Ministerstvo financí 
rozhodne o pozastavení  příjmů obce z daní. Pokud k těmto obecním dluhům přidáme aktuální vysokou inflaci, drahé energie 
a všeobecnou nejistotu, pak jednu jistotu naopak získáváme:  Nebudeme si moci dovolit utrácet za zbytné věci.

Zakázky typu „Restaurace Těrlicko“ za cenu 8,79 mil. Kč dle smlouvy podepsané starostou obce dne 30.10.2020 se již 
nebudou opakovat.

3. Strategický rozvoj obce 
a transparentní hospodaření

Chceme přispět k  dosahování vysoké kvality vzdělávání v  místních školách. V  úzké spolupráci s  vedením škol by-
chom chtěli s  pomocí evropských dotací výrazně zlepšit vybavení jednotlivých učeben a také zvážit vybudování malé 
polytechnické dílny, ve které by se žáci postupně seznámili se základními řemeslnými činnostmi, naučili se praco-
vat s celou řadou materiálů, ale také se připravili na nové technologické trendy – 3D pera, 3D tiskárny, základy robotiky 
a digitalizace.  

Pro maximální využití všech těrlických sportovišť pro těrlické děti a těrlické občany zajistíme nový elektronický rezervač-
ní systém, prostřednictvím kterého bude možno jednoduše tyto prostory rezervovat. 

Dvě klíčové role obce při podpoře volnočasových aktivit jsou zajištění levného pronájmu prostor a finanční podpora. 
Ve větší míře je potřeba zapojit také soukromé zdroje na bázi patronátu nad vybranou akcí.

Jestliže nebude v obci dostatečná nabídka volnočasových aktivit pro děti staršího věku, zákonitě porostou tendence k so-
ciálně nežádoucímu chování mládeže. Našeho pana starostu to ale zjevně nezajímá. Jak jinak by mohl z obce vyhnat mladé 
fotbalisty? Podrobně tuto záležitost popisují v samostatném článku pánové Lukáš Golasowski a Marek Rojčík. 

4. Děti, mládež a volný čas

Jedním z nejvíce populárních sportů v Těrlicku je již po 
dlouhá léta fotbal, který je však v poslední době zdrojem 
řady nejasností a nezodpovězených otázek. Pokusíme se 
Vám je v  následujících řádcích objasnit a každý občan si 
tak může udělat svůj vlastní obrázek. 

Vzestup mládeže
Především díky dobrovolníkům má fotbalová mládež 

v Těrlicku dlouhou historii a tradici. V roce 2008 se však díky 
mnoha nadšencům (většinou bývalí fotbalisté a rodiče dětí) 
podařilo nastartovat novou fotbalovou éru. A protože se dě-
tem jejich tréninky i volnočasové aktivity líbily, postupně se 
(poprvé v historii Těrlicka) podařilo obsadit všechny věkové 
kategorie a klub měl více než 200 členů.

Rozpad výkonného výboru
Bohužel se v roce 2019 fakticky rozpadl výkonný výbor 

FK Těrlicko – a to po odsouhlasení příjmu dotace na spor-
tovní halu. Z původních sedmi členů odešli tři a zůstali čtyři 
ve složení: předseda klubu pan Futerko st. (klub řídil fak-
ticky sám), syn předsedy pan Futerko ml. , zaměstnankyně 
předsedy paní Franková a pan Bulava, který vedl klubu účet 
v bance. 

Trenéři mládeže opakovaně upozorňovali, že výkonný 
výbor je v tomto složení nedůvěryhodný a zároveň nefunkční 
(chyběli tři členové). Chtěli proto výbor doplnit o tři trenéry 
z řad přípravky, žáků a dorostu tak, aby se do výboru dostaly 
i požadavky z hrací plochy a klub mohl normálně fungovat 
(protože v té době již komunikace značně vázla). Po dlouho-
dobém naléhání bylo panem předsedou toto přislíbeno – ale 
v žádném případě ne před dostavbou haly.

Hala se dostavěla v roce 2020 a sliby zůstaly nenaplně-
ny...

Valná hromada
V květnu 2021 byl výkonný výbor vyzván ke svolání voleb-

ní valné hromady. Mimochodem, v té době již výboru skon-
čilo pětileté volební období, a to v březnu 2021, čili už byl 
bez mandátu. I tak však valnou hromadu nesvolal. Proto dle 
Zákona o spolcích svolala volební valnou hromadu 1/3 členů 
klubu, a to 30 dnů předem, na 22.7.2021.

Zástupce trenérů pan Hanzel si jménem  1/3 členů pro-
najal sál v našem kulturním domě a dle smlouvy o proná-
jmu tento řádně zaplatil. Členové připravili volební lístky 
a volební schránky. Do volených funkcí se mohli hlásit 
všichni členové klubu.

V den valné hromady však „někdo“ vnikl do smluvně 
pronajatého sálu KD, odstranil volební lístky i schránky 
a přestavěl sál tak, aby na pódiu mohlo usednout pouze 15 
stávajících kmenových členů klubu (klub měl v té době 245 
členů, avšak jen 15 bylo kmenových). Kmenový člen je dle 
stanov klubu člen, který může volit, může být volen a do-
konce jen on se může účastnit valné hromady. O přijetí za 
kmenového člena rozhoduje výkonný výbor bez pevně da-
ných pravidel. 

Vedení klubu takto převzalo vládu nad valnou hromadou, 
následně zamítlo 55 žádostí o kmenové členství (= znemož-
nění volit a být volen) a mezi stávajícími kmenovými členy 
vybralo „nové“ vedení klubu. 

Následně proběhla ještě jedna volební valná hromada 
v  říjnu 2021, kdy mezitím bylo přijato pár „pečlivě vybra-



 V obci máme 986 seniorů (65 let a více), je to každý pátý občan. Podpoříme proto sociální služby, které umožní lidem 
život ve vlastním prostředí, s péčí a podporou dle vlastní volby. Budeme podporovat aktivní život seniorů a jejich zapojení do 
komunitního života v obci.

Pro seniory bychom chtěli organizovat více vhodných aktivit, např. hudební vystoupení, cestopisné přednášky, semináře 
nebo kurzy s různým zaměřením (telefon a tablet, základy angličtiny, trénink paměti, právní tématika – dědictví, darování 
majetku, převody nemovitostí atd.). Víte, že dvě havířovské základní umělecké školy (Leoše Janáčka a Bohuslava Martinů) 
mají celkem 20 hudebních a pěveckých souborů?

5. Senioři a sociální problematika

6.1. Opravy a rekonstrukce obecních komunikací. Při opravách místních komunikací je třeba postupovat systematicky 
a logicky tak, že přednost budou mít nejhorší silnice. Pro tento účel je třeba zpracovat mapu technického stavu všech obec-
ních komunikací, abychom měli přehled o tom, které úseky jsou nejhorší a na které je tak třeba se zaměřit a začít připravovat 
jejich opravu. Stav komunikací bude hodnocen od 1 do 5 a zároveň v mapě barevně odlišen od zelené u nepoškozených ulic 
až po barvu tmavě červenou u těch nejhorších. 

6.2. Kvalita vody v přehradě. Také jste si už položili otázku (obzvlášť ti dříve narození), proč máme v přehradě čím dál hor-
ší vodu, když máme obecní čistírnu odpadních vod a připojujeme na ni stále více domácnosti? Jak je to možné? Možné vysvět-
lení nabízejí hydrobiologové z Agronomické fakulty Mendelovy univerzity v Brně: „čističky sice snižují organické znečištění, 
produkují ale výrazně vyšší množství fosforu, který je živným roztokem pro sinice“. Proto chceme s firmou Severomoravské 
vodovody a kanalizace řešit sledování a chemické odstraňování fosforu na odtoku s čistírny, abychom nezásobovali přehradu 
sice „vyčištěnou“, ale fosforem „obohacenou“ odpadní vodou. 

6.3. Obecní časopis. Nemůže být pouze přehlídkou úspěchů vedení obce, ale musí informovat také o tom, co se občanům 
nelíbí. Je třeba zveřejňovat i případy vandalizmu, nepořádku, porušování obecních vyhlášek atd.

 Chceme, aby probíhala nepřetržitá fotosoutěž těrlických občanů s názvem „Těrlický objektiv“, kde budou dokumentovány 
krásy a pozoruhodnosti naší obce. Nejlepší fotografie budou pravidelně zdobit titulní stranu obecního časopisu.

Pravidelně chceme zveřejňovat rozhovory se zajímavými osobnostmi Těrlicka.  

Prostor pro stručné vyjádření svých námětů a připomínek by měli dostat všichni zastupitele, včetně těch opozičních – na-
příklad v pravidelné rubrice „Slova zastupitelů“. 

6.4. Besedy se starostou. Minimálně jednou ročně bude pořádána beseda občanů se starostou obce, a to v jednotlivých 
částech obce (Horní a Dolní Těrlicko, Kostelec, Hradiště). Během setkání se bude debatovat o současných tématech, ale také 
o tom, jak by mohla vypadat blízká budoucnost obce.

6.5. Mobilní aplikace „V OBRAZE“. Chcete mít k  dispozici důležité informace z  obce ve vašem chytrém telefo-
nu? Chcete být informováni o aktualitách z  obecních webových stránek? Zajistíme to prostřednictvím mobilní aplikace 
„V OBRAZE“. Tuto aplikaci využívá již více než 1500 obcí a měst. Stažení a používání je pro občany zdarma. Aplikace vám při-
nese přehled aktualit z webových stránek obce, upozorní vás na nově vložené zprávy, dozvíte se včas o pořádaných akcích, 
můžete si prohlédnout fotografie nebo dokumenty vyvěšené na úřední desce. 

6.6. Dobíjecí stanice pro elektromobily. Ve spolupráci s firmou ČEZ prověříme možnost zřízení dobíjecí stanice na jed-
nom z parkovišť v centru obce. 

6.7. Inteligentní radar. Jednou z otázek dotazníkového šetření bude otázka, zda si občané přejí instalovat na Těšínské 
a Ostravské ulici inteligentní radarový systém, který nejen monitoruje rychlost, ale také sbírá a odesílá statistické údaje o 
počtu projíždějících vozidel.

6. Ostatní, ale neméně důležité

ných“ dalších kmenových členů (celkem do počtu 25, vět-
šina žádostí však byla zamítnuta) a tito opět mezi sebou 
vybrali své vlastní vedení klubu a odsouhlasili si své vlastní 
stanovy.

Odvolání trenérů
Takovéto nedemokratické jednání vyvolalo vlnu nevole, 

což následně odnesli nejhlasitější trenéři, protože výsled-
kem bylo jejich odvolání. Následně pak odstoupili ze svých 
funkcí i další trenéři (celkem osm), kteří nesouhlasili s tě-
mito praktikami a s nimi odešli i hráči, rodiče a děti, kteří 
v tomto prostředí nechtěli být.

Žaloba
Jedinou možností, jak se dovolat spravedlnosti, bylo po-

dání žaloby u Krajského soudu v Ostravě. Přes několik po-
kusů o smír a ústupků ze strany odvolaných trenérů se bo-
hužel nepodařilo dosáhnout tolik potřebné shody a všechny 
pokusy o návrat – alespoň do vyřešení soudu – byly ze stra-
ny vedení klubu zamítnuty.

Nový klub FK Těrlicko 2022 z.s.
Poslední možností, jak hráče a hlavně děti z  Těrlicka 

udržet u sportu bylo založení nového klubu. Zastupitelstvo 
obce svým letošním rozhodnutím umožnilo novému klubu 
hrát na těrlickém hřišti a svým rozhodnutím přehlasovalo 
pana starostu. 

Role starosty obce pana Mgr. Bc. Martina Poláška
I když náš pan starosta tvrdí, že základní filozofií obce je 

nevměšovat se do vnitřních záležitostí spolků, tak do fotbalu 
se vměšoval velmi výrazně. Po nečekaném umožnění nové-
mu klubu hrát na hřišti v Těrlicku (zastupitelům hlasujícím 
pro dodatečně děkujeme) si nechal pan starosta zpraco-
vat předsedou původního klubu panem Ptáčkem účelovou 
analýzu o přetížení hřiště (i když počet hráčů zůstal pořád 
stejný) a na dalším zastupitelstvu tímto způsobem prosadil 
zákaz vstupu na těrlické hřiště pro hráče nového klubu. 

Proto byli zástupci nového klubu nuceni najít si dočasný 
azyl v nedaleké obci Lučina, kde však náš pan starosta také 
neváhal kontaktovat vedení obce a napomohl k tomu, že ne-
můžou hrát ani tam.

Pravda zvítězí
Krajský soud v květnu 2022 jednoznačně rozhodl ve pro-

spěch odvolaných trenérů a potvrdil, že valná hromada ze 
dne 22.7.2021 je neplatná, vedení klubu je zvoleno neplatně 
a veškerá následující rozhodnutí přijata vedením klubu jsou 
také neplatná. Navíc rozhodl, že všichni, kdo podali přihláš-
ku za kmenové členy na valné hromadě, jsou právoplatnými 
kmenovými členy. 

Nicméně vzhledem k záměrnému natahování času, aby 
co nejvíce znepříjemnili podmínky vyhozeným trenérům, 
hráčům, dětem a jejich rodičům, se vedení klubu odvolalo k 
Vrchnímu soudu v Olomouci a na výsledek je potřeba ještě 
počkat. Je však velmi pravděpodobné (vzhledem k předcho-
zímu jednoznačnému rozhodnutí KS), jak to dopadne. 

Fotbalová vize
Původní klub FK Těrlicko 1959 je pouze torzem, které se 

navenek za podpory vedení obce tváří, že vše je v naprostém 
pořádku. Většina původních členů a to čtyři věkové katego-
rie (mladší a starší žáci, dorost, muži) jsou již členy nového 
klubu FK Těrlicko 2022, nebo odešli jinam.

Proto členové nového klubu pevně věří, že po komunál-
ních volbách zavládne na radnici zase demokracie a oni se 
budou moci vrátit domů na těrlické hřiště. A po výsledku 
odvolacího soudu se všichni zase spojí do jednoho klubu, 
tak jak to má v Těrlicku tradici.

Protože jejich filozofii je po celou dobu: 
„Fotbal v Těrlicku umí těšit“.

Mladší žáci FKT 2022 (ve věku 10-13 let) na turnaji v Žen-
klavě

Starší žáci a budoucí dorostenci FKT 2022 (ve věku 14-17 
let) – půl sezóny mohli hrát pouze přátelské zápasy, přesto 
se scházeli v hojném počtu



Zaznamenali jsme mnoho pozitivních ohlasů na první číslo našeho časopisu, na podrobný popis situace kolem nové silni-
ce. Ale také řadu reakcí typu „mně je to jedno, no tak tu bude tunel“.

Jedno to není! Z přiložené mapy Českého hydrometeorologického ústavu  za rok 2020 vyplývá, že Těrlicko patří do oblasti, 
kde jsou vysoce překročeny imisní limity pro ochranu zdraví.

Červené plochy, kde je ovzduší nejhorší, představuji „pouze“ 
4,6% celkové plochy České republiky, ale Těrlicko bohu-
žel do tohoto území patří také. A pravidlo je docela 
jednoduché: čím více asfaltu, tím více aut, tím 
horší ovzduší, tím větší zdravotní pro-
blémy obyvatel.

Technicko-ekonomická studie 
z  dubna 2020 přitom hovoří zcela jas-
ně: i při variantě samostatného obchva-
tu Havířova by se počet aut projíždějících 
Těrlickem zvýšil o 50% (na dosavadní sil-
nici I/11 z  Havířova by se sice denní počet 
vozidel snížil z 9 tisíc na 6 tisíc, přibylo by ale 
7,5 tisíc vozidel na nové cestě, tedy celkem 13,5 ti-
síc vozidel denně). O katastrofickém pokračování, kdy 
dojde k  napojení na dálnici D1 v  Bohumíně (a je úplně 
lhostejné, zda auta pojedou po původně plánované silnici 
přes Rychvald nebo po nově schválené silnici přes Dolní Lutyni) 
a kdy počet aut vzroste z dnešních 9 tisíc na trojnásobek, ani nemluvě. 

A ještě jedna záležitost, kterou nám pánové z Ředitelství silnic a dálnic nebo z Ministerstva dopravy „zapomněli“ sdělit. 
Tím, že bude nová silnice napojena v Třanovicích na dálnici, bude zpoplatněna. A chcete znát zdůvodnění? Zde je: „Ctíme 
pravidlo, že nové úseky, které nejsou samostatně izolované od sítě, budeme zpoplatňovat, protože cílem zpoplatnění je vy-
brat peníze na další rozvoj dopravní infrastruktury, což od nás veřejnost vyžaduje“. Není co dodat, kdo pojede nakoupit do 
Globusu po nové silnici, jedině s dálniční známkou.

1. Nová silnice a tunel (ještě jednou)

Kandidáti za sdružení NAŠE TĚRLICKO 
do obecních voleb 23.-24. září 2022

Kandidátní listina číslo

6.8. Ohrožení chodců bezohlednými řidiči. Tento problém se týká především dvou ulic, které představují spojnice mezi 
Těrlickou a Žermanickou přehradou – jsou to ulice Čaplovecká (zároveň modrá turistická trasa) a Soběšovická.  V  letním 
období jsou to hlavně polští návštěvníci, které sem vede navigace, celoročně pak především dodávky různých kurýrních slu-
žeb. Ve spolupráci s obcí Soběšovice (kde obě ulice pokračují) a Policií ČR je třeba najít rozumné kompromisní řešení. Do 
budoucna by zlepšení na Soběšovické ulici mohla přinést připravovaná odbočka cyklostezky kolem Těrlické přehrady (úsek 
do Soběšovic v délce 2,9 km s předpokládanými náklady ve výši 14,5 mil. Kč).

6.9. Podomní prodej. Zakážeme obecním nařízením podomní prodej na území obce (řada obcí už to dávno udělala). Pro-
dejci, kteří toto nařízení nebudou respektovat, se dopustí správního deliktu podle §58 odst. 4 zákona o obcích, za který jim 
může být udělena pokuta až 200.000,- Kč. 

6.10. Parkování obytných automobilů a přívěsů. Najdeme v územním plánu vhodné místo pro legální parkování těchto 
stále oblíbenějších prostředků individuální rekreace. 

6.11. Ukliďme Těrlicko. V rámci celostátní dubnové akce Ukliďme Česko zorganizujeme každoročně akci Ukliďme celé 
Těrlicko. 

6.12. Bezpečnost a kriminalita. Také o této důležité oblasti života v naší obci by měli být občané alespoň jednou ročně 
informováni. Myslíte, že toto téma se naší obce netýká? Bohužel ano. Za posledních 12 měsíců bylo na území naší obce spá-
cháno 32 trestných činů, z toho 6 krádeží vloupáním a tři násilné trestné činy. Stalo se 5 dopravních nehod, ale Policie ČR 
zaznamenala 585 přestupků (jak je vidět, maximální dovolená rychlost se u nás moc nedodržuje).

Ing. Stanislav Recmaník2.
ekonom (obor národohospodářské plánování), 
dlouholetý ředitel Těšínské tiskárny, a.s., 
nyní v aktivním důchodu, 
bytem Horní Těrlicko, 64 let

Martina Reitzová4.
dlouholetá anesteziologická sestra na operačním 
sále Karvinské hornické nemocnice a.s., 
členka osadního výboru Dolní Těrlicko, vdaná, 
2 děti, se zájmem o přírodu, sport a kulturu, 
bytem Dolní Těrlicko, 51 let

Bc. Iveta Cyprichová6.
učitelka angličtiny na základní škole v Českém 
Těšíně , předsedkyně osadního výboru Kostelec, 
bytem Dolní Těrlicko - část Kostelec, 49 let

Ing. Tereza Kaszová8.
technik pro vědu a výzkum ve Výzkumném 
energetickém centru v Ostravě Porubě, 
studentka doktorského studia VŠB - TU Ostrava 
v programu Energetické procesy, 
bytem Horní Těrlicko, 25 let

 Václav Palák10.
strojař, zaměstnanec OKD, hlavní mechanik 
závodu, v současnosti důchodce, 
věk 64 let. 

JUDr. Bronislav Sikora12.
advokát, bytem Horní Těrlicko, 
60 let

MUDr. Radek Pavličný 14.
lékař (primář Ortopedického oddělení Karvinské 
hornické nemocnice, a.s.), ženatý, otec 2 dětí, 
bytem Dolní Těrlicko, 45 let

další spolupracovníci, kterým děkujeme za podporu:

MUDr. Pavel Dedek, Česlav Knebel, Bohdan Tomica,
Yvona Matušková, Mgr. Martin Böhm, Milan Kubala,
Miroslav Jaworski, Jan Pinkava, Ing. Petr Wagner,
Ing. Petr Klimša, Gabriela Skulová, Ing. Miroslav Fojtík, 
MUDr. Jaromír Gvuzd

Ing. David Biegun1.
kandidát sdružení NAŠE TĚRLICKO na starostu 
obce - ekonom, se zaměřením na dotace 
z Evropské unie a zpracování výběrových řízení, 
bývalý reprezentant ve společenských tancích, 
současný manžel a otec dvou dětí, bytem Horní 
Těrlicko, 37 let

MUDr. Lukáš Golasowski3.
zubní lékař (specializace parodontologie 
a implantologie),manžel a otec 2 dětí. 
Dlouholetý člen představenstva Oblastní sto-
matologické komory a donedávna mládežnický 
fotbalový trenér. Bytem Horní Těrlicko, 47 let

Mgr. Marek Rojčík5.
vystudovaný středoškolský učitel matematiky 
a tělesné výchovy, nyní pracující jako 
autodopravce, ve volném čase fotbalový trenér 
mládeže a hráč, bytem Horní Těrlicko, 28 let

Ing. Petr Drbušek7.
stavební inženýr, zaměstnán jako učitel 
na střední škole, podnikající jako projektant, 
bytem Horní Těrlicko, 58 let

Denisa Lengyelová Dipl.d.h.9.
dentální hygienistka, bytem Dolní Těrlicko, 
49 let

Mgr. Vendula Smutková11.
OSVČ v oblasti fotografie a grafiky, majitelka 
firmy na zdravotnické potřeby, aktivně hrající 
badminton a volejbal, pomáhá organizovat tábory 
a víkendové akce pro děti v náhradní péči, 
bytem Horní Těrlicko, 39 let

Ing. Kateřina Klimšová 13.
ekonomka, bytem Horní Těrlicko, 
54 let

Jana Unucková15.
dlouholetá pracovnice na poště v Těrlicku, 
bytem Horní Těrlicko, 56 let.
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V minulých obecních volbách v roce 2018 byla v Těrlicku volební účast 49%. V sousedních Horních Bludo-
vicích a ve Stonavě 61%. Překonejme je v letošních volbách! Rozhodněte se podle vlastního vědomí a svě-
domí, ale hlavně přijďte všichni. I Vy, kteří jste minule neměli čas, nebo jste byli otráveni a znechuceni, nebo 
vám to bylo jedno, nebo jste to nepovažovali za potřebné a důležité. Nejde totiž jen o nás. Jde o budoucnost 
naší obce. O životní podmínky, ve kterých budou žít naše děti a naše vnoučata – další generace Těrličanů. 

Neslibujeme vzdušné zámky ani modré z  nebe – jen pohodové bydlení v  zeleném, rozkvetlém Těr-
licku, s dobrým zázemím pro rodiny s dětmi i pro seniory, pořádek a čistotu. A také slušnost, zdvořilost 
trpělivost, laskavost a pokoru.

Oczywiście zapraszamy do wyborów również wszystkich obywateli narodowości polskiej, zamie-
szkałych w naszej wiosce! NAŠE TĚRLICKO jest także Wasze!

Zveme Vás všechny k volbám.

KONTAKTY / AKTUÁLNÍ INFORMACE:

E-mail: naseterlicko@seznam.cz
Facebook: Skupina Naše Těrlicko www.naseterlicko.cz

Na začátku, když se zrodila myšlenka založit sdružení nezávislých kandidátů s názvem „NAŠE TĚRLICKO“, jsme si 
zvolili základní pravidla, která ctíme a kterými se budeme řídít:

1. Vždy a za všech okolností vystupovat slušně a zdvořile.

2. Hájit zájmy obce Těrlicko ve prospěch všech občanů.

3.  Součástí sdružení NAŠE TĚRLICKO není nikdo, kdo již dříve zastával nebo zastává nějakou 
politickou funkci v obci. Nejsme politici, a proto je náš tým tvořen pouze a jen lidmi bez poli-
tické příslušnosti.

4.  Všechny záležitosti obce chceme řešit objektivně a nestranně, nezvýhodňovat zájmy jedné 
skupiny před ostatními.

Těmito body jsme se řídili při našich setkáních a při sestavování kandidátní listiny. Věříme, že se nám podařilo sestavit 
schopný a zkušený tým lidí, kteří mají chuť a odhodlání pracovat pro obec Těrlicko. Tým, který má zkušenosti napříč 
různorodými obory a který má dobré předpoklady pro usměrňování budoucího vývoje naší obce. 


